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Sola kommune 

Møtested: 
Sola rådhus 

Møtedato: 
27.09.2022 

Fra kl: 12:00 
Til kl: 18:00 

 
 
Medlemmer Parti 
Hamza Ali AP 
Siv-Len Strandskog AP 
Ove Evertsen FP 
Renate Gimre FrP 
Tom Henning Slethei FrP 
Janne Stangeland Rege H 
Nora A. Nilsen H 
Rune Sørsdal H 
Arnfinn Clementsen KrF 
Leif Arild Lie SP 
Bettina Lindgren SV 
 
 
Inhabile Sak Følgende varamedl. 

møtte 
Merknad 

Siv-Len Strandskog 89/2022 Kari Tengesdal Wold, 
AP 

etter fvl. § 6, annet ledd 

 
 
Møtenotater: 
Sak 89 ble behandlet først i møtet. 
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Saksliste 
Saksnr. Arkivsaksnr. Tittel  
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83/2022 22/2316 Beredskapsplan overordnet nivå - administrativ, ver 
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84/2022 22/2780 Høringsinnspill til representantforslag i Stortinget om 
å etablere medisinutdanning ved Universitetet i 
Stavanger 
 

 

85/2022 17/112 Befolkningsframskriving for perioden 2022-2040 
 

 

86/2022 22/2748 Energibesparende tiltak i kommunale bygg 
 

 

87/2022 22/2723 Endring av innsamlingsordning for mat- og hageavfall 
 

 

88/2022 22/2398 Midlertidig endring av innsamlingsordning for 
restavfall som følge av brann på IVARs 
ettersorteringsanlegg 
 

 

89/2022 21/2850 Investeringar til organisasjonseigde idrettslag 2022 
 

 

90/2022 22/2609 Avtale IVAR IKS - Erverv av rettighet til trase ny 
hovedvannledning 
 

 

91/2022 22/788 Høring - Handlingsplan cruiseanløp Stavanger 2022-
2030 - Delplan Cruisestrategi for Stavangerregionen 
2020-2030 
 

 

92/2022 22/2735 Eventuelt 
 

 

93/2022 20/2611 Oppfølgning - Formannskapssak 28/2022 - prinsipper 
for ny driftsmodell Vår Arena Forus (tidligere Forus 
Sportssenter) 
 

Unntatt 
offentlighet 

94/2022 22/1383 Utvidelse av Storevarden skole - Politisk godkjenning 
 

 

95/2022 22/2915 Kjøp av eiendom 
 

Unntatt 
offentlighet 
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82/2022: Godkjenning av innkalling og møteprotokoll fra forrige møte 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
82/2022 Vedtak: 
Innkalling og møteprotokoll godkjent. 
 
 
 
83/2022: Beredskapsplan overordnet nivå - administrativ, ver 2.0 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
83/2022 Vedtak: 
Formannskapets enstemmige innstilling etter kommunedirektørens forslag: 

1. Overordnet beredskapsplan, administrativ del vedtas. 
2. Hovedrevisjon forelegges kommunestyret i hver valgperiode. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å foreta mindre revisjoner.  

 

 
 
84/2022: Høringsinnspill til representantforslag i Stortinget om å etablere medisinutdanning ved 
Universitetet i Stavanger 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
84/2022 Vedtak: 
Formannskapets enstemmige vedtak etter kommunedirektørens forslag: 
 
Sola kommune støtter etablering av medisinutdanning ved Universitetet i Stavanger, slik det kommer 
frem i denne saken. 
 
 
 
 
 
85/2022: Befolkningsframskriving for perioden 2022-2040 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
85/2022 Vedtak: 
Formannskapets vedtak med 8 mot 3 stemmer (H) etter forslag foreslått av Tom Henning Slethei: 
 
Befolkningsframskrivingene revideres hvert år, og vedtas av formannskapet i 3. kvartal. 
Høy vekst legges til grunn i første del av planperioden. Dette legges til grunn for økonomiske 
beregninger, dimensjonering av tjenestetilbud og videre planarbeid i Sola kommune. 
 
Behandling: 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Befolkningsframskrivingene revideres hvert år, og vedtas av formannskapet i 3. kvartal. 
 
Hovedalternativet for befolkningsframskrivingene legges til grunn for økonomiske beregninger, 
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dimensjonering av tjenestetilbud og videre planarbeid i Sola kommune. 
 
 
 
86/2022: Energibesparende tiltak i kommunale bygg 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
86/2022 Vedtak: 
Formannskapets enstemmige vedtak etter kommunedirektørens forslag med endret pkt. 1 etter 
fellesforslag foreslått av Janne Stangeland Rege: 
 
1. Temperaturen i alle kommunale bygg settes til 19oC, med unntak av sykehjem og andre bygg der 
driften er uegnet til lavere temperatur 
 
2. Følgende bygg stenges helt ned: 

· Gamle Soltun 
· Gamle Sola menighetssenter 
· Gamle Tananger barnehage 
· Gamle Nunstein barnehage 

Det sees på muligheter for å plassere brukere av byggene i andre kommunale bygg. 

Det ses på alternativer for flytting av ATS fra gamle Tananger barnehage. 

3. Følgende bygg stenges delvis ned: 

· Soma tekniske verksted 
· Modulbygg Stangelandsenteret 
· Andre aktuelle bygg  

4. Alle kommunale badstuer stenges ned.  

5. Det bevilges kr. 2 000 000,- til å installere flere varmepumper i bygg der el-kjeler er eneste 
energikilde. Beløpet innarbeides i 2. tertial. 

6. Kommunedirektøren fortsetter å arbeide videre med allerede pågående energibesparende tiltak.  

 
 
 
87/2022: Endring av innsamlingsordning for mat- og hageavfall 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
87/2022 Vedtak: 
Formannskapets enstemmige vedtak etter kommunedirektørens forslag: 
 
Sola kommune innfører en ekstra beholder for hageavfall og går over til innsamling av mat- og 
hageavfall i to beholdere. Ordningen skal være innført for alle kommunens abonnenter innen 
1.1.2024. En ekstra hageavfallsbeholder gjør at kommunen kan benytte dagens beholdere for 
våtorganisk til matavfall. Valget gjør også at det ikke kreves ombygging av renovasjonskjøretøyer for 
å sette i gang innsamlingen. 
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88/2022: Midlertidig endring av innsamlingsordning for restavfall som følge av brann på IVARs 
ettersorteringsanlegg 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
88/2022 Vedtak: 
Formannskapets enstemmige vedtak etter forslag foreslått av Leif Arild Lie: 
 
Plast sorteres i egne sekker som hentes.  
Ordningen skal være aktiv frem til IVARs sorteringsanlegg er i stand til å motta usortert restavfall. 

 
Behandling: 
Evertsens forslag fikk 1 stemme og falt 
Lies forslag fikk 11 stemmer 
 
 
Forslag foreslått av Leif Arild Lie: 
Plast sorteres i egne sekker som hentes.  

 
 
Forslag foreslått av Ove Evertsen: 
0- alternativet vedtas. 

 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Sola kommune omgjør et utvalg nedgravde avfallsbeholdere for restavfall til beholdere for 
plastemballasje. Ordningen skal være aktiv frem til IVARs sorteringsanlegg er i stand til å motta 
usortert restavfall. 
 
 
 
89/2022: Investeringar til organisasjonseigde idrettslag 2022 
 
Inhabile Følgende varamedl. 

møtte 
Merknad 

Siv-Len Strandskog Kari Tengesdal Wold etter fvl. § 6, annet ledd 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
89/2022 Vedtak: 
Formannskapets enstemmige vedtak etter innstilling fra utvalg for oppvekst og kultur, med tillegg 
etter fellesforslag fra AP, FP, SP, FrP foreslått av Renate Gimre: 
 
Søknader imøtekommes med: 
Sola skateklubb inntil                                      kr. 2.456.666,- 
Sola turn inntil                                                  kr. 8.000.000,- 
IL Havdur inntil                                                 kr. 1.951.533,- 
Havhesten Undervannsklubb                                 kr.    0 
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Havørn Allianseidrettslag                                        kr.    0 
Sola turn imøtekommes en tilleggsbevilgning på 1,5 mill, slik at rammen blir totalt 9,5 mill. 

Utbetalingane blir innarbeida i utbetalingsplanen for 2023. Utbetalingar for 2024 til 2029 vert vurdert 
på nytt i 2023. 
 
Behandling: 
Siv-Len Strandskog stilte spørsmål om sin habilit etter fvl. § 6, annet ledd,  og ble enstemmig erklært 
inhabil. Kari Tengesdal Wold tiltrådte. 
 
 
Felles tilleggsforslag fra Ap, Fp, FrP, Sp foreslått av Renate Gimre: 
Sola turn imøtekommes en tilleggsbevilgning på 1,5 mill, slik at rammen blir totalt 9,5 mill. 

 
 
90/2022: Avtale IVAR IKS - Erverv av rettighet til trase ny hovedvannledning  
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
90/2022 Vedtak: 
Formannskapets enstemmige vedtak etter kommunedirektørens forslag: 
 
Avtale med IVAR IKS om trase for ny hovedvannledning godkjennes. 
 
 
 
 
91/2022: Høring - Handlingsplan cruiseanløp Stavanger 2022-2030 - Delplan Cruisestrategi for 
Stavangerregionen 2020-2030 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
91/2022 Vedtak: 
Formannskapets enstemmige (10 representanter) vedtak etter kommunedirektørens forslag: 
 
Sola kommune viser til tidligere brev av 04.12.2020 og 28.01.2021. Det er flere forhold som Sola 
kommune mener må avklares før kommunen kan gi sin tilslutning til handlingsplanen: 

· Tiltakene i handlingsplanen bygger på et ensidige vedtak fra en eierkommune som ikke kan 
hjemles i offentlig myndighetsutøvelse og som samtidig vesentlig reduserer verdien/nytten 
av tingsinnskuddet i det felles selskapet. Pålegget omfatter også realisering av ny kai på 
Bjergsted, noe som ikke er lønnsomt for selskapet og som selskapet i utgangspunktet ikke 
kan pålegges å iverksette av en kommune. At aktiviteten på resten av anleggene i indre 
Vågen må «reduseres til et minimum» før Bjergsted kan bygges ut, som følge av 
rekkefølgetiltak i sentrumsplanen, gjør at byggingen av Bjergsted i tillegg vil kunne ha 
betydelige konsekvenser for driftsgrunnlaget på selskapets eksisterende kaianlegg i indre 
Vågen. Denne problematikken ligger i kjernen i de drøftelser som nå foregår mellom 
eierkommunene om eierskapsbrøk, låneopptak og selskapsavtale, særlig i lys av de vedtak 
som danner grunnlaget for denne handlingsplanen. 
 

· Sola kommune har innvendinger til lovligheten av styresammensetningen, noe som kan 
komme på spissen når Havnestyret nå skal behandle denne saken. Disse problemstillingene 
burde ha vært løst i den politiske prosess som pågår før Havnestyre tar saken til 
behandling. 
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· Det beskrives faktiske forhold i saken som indikerer store økonomiske og markedsmessige 

konsekvenser for selskapet, men de økonomiske konsekvensene er ikke belyst nærmere i 
handlingsplanen. De økonomiske konsekvensene for det interkommunale selskapet av 
tiltakene som ligger i handlingsplanen, må klarlegges særlig: 

· de økonomiske og markedsmessige konsekvensene av kapasiteten til havna 
reduseres på de største skipene. En utviklingstrend med økende skipslengder 
kan tilsi at tiltak som reduserer kapasiteten i dette segmentet, kan få vesentlig 
større virkning på selskapets økonomi og markedsposisjon enn reduksjonen 
det gir i teoretisk makskapasitet isolert sett skulle tilsi. 

· Investering i Bjergstedkaien er pr i dag ikke lønnsom isolert sett og det er da 
ikke forsvarlig å legge til kapasitet fra nybygget i en handlingsplan. Med det 
rekkefølgekrav som utløses av nybygg på Bjergstedkaien i henhold til 
sentrumsplanen, så vil realisering av Bjergstedkaien i tillegg gi betydelig 
inntektsbortfall av ukjent størrelse på alle de eksisterende kaianleggene i indre 
vågen, som det i handlingsplanen ikke er sannsynliggjort at lar seg kompensere 
med annen inntektsbringende aktivitet. 

· Blir økonomisk avkastning av allerede vedtatt investeringer i miljøfremmende 
infrastruktur for skipene forringet når kapasitet tas ned på Strandkaien og 
Skagenkaien? 

· Også de miljømessige konsekvensene av å fjerne deler av kapasiteten i segmentet for de 
største skipene må klarlegges, gitt at segmentet er økende og gjennomgående har nyere 
skip, noe som gjerne gir lavere miljøbelastning enn eldre skip. Det også de største skipene 
som i størst grad satser på alternative drivstoffkilder som LNG. Kan det også være 
kontraproduktivt at kapasiteten begrenses for de største skipene i forhold til en overordnet 
målsetting om lavest mulig miljøbelastninger i havnen på andre måter enn det rent 
visuelle. 
 

· Tillater havne- og farvannsloven pr nå tillater at anløp begrenses selv om kaiene har 
tilstrekkelig kapasitet til å motta det aktuelle skipet. 

Sola kommune ønsker at selskapet går grundigere inn i ovennevnte punkter som gjelder tiltakene i 
handlingsplanen. Det er sentralt å få belyst om grepene som foreslås, også er god miljøpolitikk og 
økonomisk bærekraftige for selskapet.  
 
 
Behandling: 
Renate Gimre stilte spørsmål om sin habilitet etter fvl. § 6 første ledd bokav e) nr. 1, og ble 
enstemmig erklært inhabil.  
 
 
92/2022: Eventuelt 
 
Spørsmål 
 
Janne Stangeland Rege 
Kan formannskapet få en orientering om framdrift for Kultursenteret i Tananger. 
 
Svar v/kommunalsjef samfunnsutvikling: 
Det er ikke  nye skisser. Vi jobber med å løse innsigelser,  parkeringsløsninger, bussvei og kvikkleire i 
grunnen. Vi legger opp til 2.-gangsbehandling i UPM 7. desember og sluttbehandling i 
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kommunestyret 15. desember. 
 
Møtet ble lukket etter KL § 11-5, ofl. § 23 
 
 
 
 
 
93/2022: Oppfølgning - Formannskapssak 28/2022 - prinsipper for ny driftsmodell Vår Arena Forus 
(tidligere Forus Sportssenter) 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
93/2022 Vedtak: 
***************************************************** 
 
 
 
 
94/2022: Utvidelse av Storevarden skole - Politisk godkjenning 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
94/2022 Vedtak: 
Formannskapets enstemmige innstilling etter forslag fra kommunedirektør med tillegg etter felles 
tilleggsforslag fra AP, FrP,  SP og FP foreslått av Siv-Len Strandskog: 
 
Storevarden skole bygges ut i tråd med tilbudet fra lavbyder, SR Entreprenør AS på NOK 
67 871 209,50 inkl. mva., og med en økonomisk totalramme for prosjektet på NOK 85 000 000 inkl. 
mva. 

Det er en forutsetning for utbyggingen at man finner gode og kostnadseffektive midlertidige 
løsninger for elever og ansatte ved skolen i byggeperioden. 
Viser til handlings - og økonomiplan 2022-2025. Planlagt oppstart prosjektering i 2023 av ny skole på 
Jåsund opprettholdes. 
 
 
 
95/2022: Kjøp av eiendom 
 
Formannskap 27.09.2022: 
 
95/2022 Vedtak: 
****************************************************** 
 
 
 
 
 
 
Tom Henning Slethei Mildrid Heimvik 
ordfører leder politisk sekretariat 
 


